

TPA ESTRENA “ELLES, MUJERES NA LLITERATURA ASTURIANA”

- *El programa documental cuenta col sofitu económicu de la Direición Xeneral de Política Llingüística del Principáu d'Asturies.*

Xixón, 17 de payares de 2020

Mañana miércoles, día 18 de payares, a les 23:30 hores, la Televisión del Principáu d'Asturies (TPA) estrena la serie “Elles, mujeres na lliteratura asturiana”. Un programa documental que va danos a conocer la situación y la evolución de la presencia de la muyer na lliteratura asturiana dende'l sieglu XVIII -dómina a la que se remonten les primeres obres escrites en llingua asturiana y gallego-asturiana con nome femenín conocíu- hasta güei.

“Elles, mujeres na lliteratura asturiana” presentáu pola periodista Sonia Avellaneda y con guión y dirección del periodista y Doctor n'Humanidaes Inaciu Galán, díxébrase en tres capítulos, d'una hora de duración, y ye frutu de la collaboración de RTPA y la Direición Xeneral de Política Llingüística del Principáu d'Asturies. Un nuevu espaciu divulgativu que cuenta col asesoramientu de les escritores y estudioses de la lliteratura asturiana Marta Mori, profesora de la Universidá d'Uviéu; Esther Prieto, editora; María Esther García, presidenta de l'Asociación d'Escritores d'Asturies, y col testimoniu de más de mediu centenar d'investigadores y escritores que van afondar nes característiques de cada autora, la novedá y la importancia de la so obra.

De la mano de Sonia Avellaneda vamos percorrer d'una manera cronolóxica, y como si d'una investigación se tratara, la hestoria y el territoriu d'Asturies. Visitaremos los llugares onde vivieron les autores o los que, por un motivu u otru, tán rellacionaos a elles, y vamos conocer dalgunes de les sos vivencies al traviés d'escenes dramatizaes por actrices.

El primer capítulo ta dedicáu a les pioneres de la lliteratura asturiana, autores de los siglos XVIII y XIX. El segundu capítulo céntrase nes autores del sieglu XX hasta l'apaición del Surdimientu y el cambiu de paradigma que supunxo esti movimientu nos años setenta, y el tercer capítulo tará dedicáu a les obres de les autores contemporánees y la so visión del presente y el futuru de la lliteratura asturiana.

“Elles, muyeres na lliteratura asturiana”, un viaxe singular a les coraes de la lliteratura femenina asturiana, que van poder esfrutar mañana miércoles, dende les 23:30 hores, na TPA.

TPA ESTRENA “ELLES, MUJERES NA LLITERATURA ASTURIANA”

- *El programa documental se realiza con el apoyo económico de la Dirección General de Política Lingüística del Principado de Asturias.*

Gijón, 17 de noviembre de 2020

Mañana miércoles, día 18 de noviembre, a las 23:30 horas, la Televisión del Principado de Asturias (TPA) estrena la serie “Elles, muyeres na lliteratura asturiana”. Un programa documental que nos dará a conocer la situación y la evolución de la presencia de la mujer en la literatura asturiana desde el siglo XVIII -época a la que se remontan las primeras obras escritas en lengua asturiana y gallego-asturiana con nombre conocido- hasta hoy.

“Elles, muyeres na lliteratura asturiana”, presentado por la periodista Sonia Avellanada y con guión y dirección del periodista y Doctor en Humanidades Inaciu Galán, consta de tres capítulos, de una hora de duración, y es fruto de la colaboración de RTPA y la Dirección General de Política Lingüística del Principado de Asturias. Un nuevo espacio divulgativo que cuenta con el asesoramiento de las escritoras y estudiosas de la literatura asturiana Marta

Mori, profesora de la Universidad de Oviedo; Esther Prieto, editora; María Esther García, presidenta de la Asociación de Escritoras de Asturias, y con el testimonio de más de medio centenar de investigadores y escritores que ahondarán en las características de cada autora, la novedad y la importancia de su obra.

De la mano de Sonia Avellaneda recorreremos de manera cronológica, y como si de una investigación de tratara, la historia y el territorio de Asturias. Visitaremos aquellos lugares en los que vivieron estas escritoras o los que, por un motivo u otro, están estrechamente ligados a ellas, y conoceremos algunas de sus vivencias a través de escenas dramatizadas por actrices.

El primer capítulo estará dedicado a las pioneras de la literatura asturiana, autoras de los siglos XVIII y XIX. El segundo capítulo se centrará en las autoras del siglo XX, hasta la aparición del Surdimiento y el cambio de paradigma que supuso los años setenta, y el tercer capítulo estará dedicado a las obras de las autoras contemporáneas y su visión del presente y el futuro de la literatura asturiana.

“Elles, muyeres na lliteratura asturiana”, un viaje singular a las entrañas de la literatura femenina asturiana que podrán disfrutar mañana miércoles, a partir de las 23:30 horas, en TPA.